

Brunei - India perluas hubungan ekonomi dan perdagangan

Oleh : Aimi Sani
Foto : Hernie Suliana Haji Othman

JERUDONG, Khamis, 26 Januari. - Hubungan dua hala di antara Negara Brunei Darussalam (NBD) dan Republik India terus berkembang dengan maju dalam pelbagai bidang yang bukan hanya meliputi kerjasama dua hala di antara kedua-dua buah negara tetapi juga di antara India dan ASEAN.

Perkara itu dinyatakan oleh Pesuruhjaya Tinggi India ke NBD, Puan Yang Terutama Nagma Mohamed Mallick ketika berucap pada Majlis Resepsi bersempena Ulang

Tahun Hari Republik India Ke-68 yang berlangsung di Dewan Indera Samudera, The Empire Hotel and Country Club, di sini.

"Pada bulan Julai dan Ogos 2016, sebanyak enam syarikat farmaseutikal India datang ke NBD untuk meneroka kemungkinan membekalkan produk-produk farmaseutikal ke NBD selain meluaskan hubungan ekonomi dan perdagangan di antara kedua-dua buah negara.

"Selain itu, India juga terus menjadi



salah satu pengimport utama minyak mentah dari NBD dan pada tahun ini jumlah import minyak mentah adalah lebih kurang USD500 juta," jelasnya.

Hadir bagi mewakili kerajaan Negara Brunei Darussalam ke majlis berkenaan ialah Menteri Pendidikan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Indera Pahlawan Dato Seri Setia Awang Haji Suyoi bin Haji Osman.

Majlis turut dihadiri oleh para perwakilan dari negara-negara sahabat, pegawai-pegawai kanan

MENTERI Pendidikan, Yang Berhormat Pehin Orang Kaya Indera Pahlawan Dato Seri Setia Awang Haji Suyoi bin Haji Osman (dua, kiri) bersama Pesuruhjaya Tinggi India ke Negara Brunei Darussalam, Puan Yang Terutama Nagma Mohamed Mallick (dua, kanan) memotong kek sempena Ulang Tahun Hari Republik India Ke-68.

kerajaan, para pegawai Suruhanjaya Tinggi India ke Brunei serta jemputan lainnya.

Kemuncak majlis ialah acara memotong kek sempena Ulang Tahun Hari Republik India yang disempurnakan bersama oleh Yang

Berhormat Menteri Pendidikan dan Puan Yang Terutama Pesuruhjaya Tinggi India ke Negara Brunei Darussalam serta diteruskan dengan penyampaian cenderahati oleh Puan Yang Terutama kepada Menteri Pendidikan.



MAJLIS Resepsi Sempena Ulang Tahun Hari Republik India Ke-68 diserikan dengan persembahan tarian tradisional 'Kathak'.

Karnival pelbagaikan aktiviti Islamik



TIMBALAN Setiausaha Tetap Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan (KKBS), Awang Haji Noor Jusmin bin Haji Abdul Samad (kanan) hadir selaku tetamu kehormat dan seterusnya merasmikan Karnival Belia Cinta Rasul pada majlis pelancaran tersebut.

Oleh : Ak. Syi'aruddin Pg. Daudin, Ammar Asyraf Haji Suhaimi
Foto : Ak. Syi'aruddin Pg. Daudin

BANDAR SERI BEGAWAN, Khamis, 26 Januari. - Lebih daripada 40 penjual dan usahawan menyertai Karnival Belia Cinta Rasul yang dikendalikan oleh Battle Pro Marketing and Management Services (BattleProMMS), berlangsung hari ini hingga 29 Januari 2017 di Stadium Tertutup Hassanal Bolkiah, Berakas.

Pelbagai aktiviti telah disusun di sepanjang karnival tersebut seperti

Malam Cinta Rasul, Bicara Keusahawanan, Malam Kesenian Islam, Irama Dakwah, Derma Darah, Peraduan Tulisan Jawi, Peraduan Teka Nama Surah, Peraduan Mewarna, Hijahiyah Bina Perkataan, Bicara Keusahawanan, Persembahan Rumah Pusaka dan Jualan Ekspo Fesyen Islam.

Karnival berkenaan juga akan diserikan lagi dengan Ceramah

Khas Maulidur Rasul yang disampaikan oleh Penolong Pensyarah, Fakulti Usuluddin, Universiti Islam Sultan Sharif Ali (UNISSA), Awang Haji Mohd. Khairul Nazif bin Haji Awang Damit, selain Pertandingan Menghafaz Surah Al-Mulk, Pertandingan Dikir Diba'e, Peraduan Membaca Tiga Selawat Utama, Menunggang Kuda serta gerai-gerai jualan makanan dan bazar.

Hadir selaku tetamu kehormat bagi melancarkan karnival tersebut, Timbalan Setiausaha Tetap Kementerian Kebudayaan, Belia dan Sukan (KKBS), Awang Haji Mohd. Noor Jusmin Haji Abdul Samad.

Terdahulu majlis dimulakan dengan bacaan Surah Al-Fatihah beramai-ramai, diikuti dengan ucapan alu-aluan daripada Pengasas BattlePro MMS, Awang Haji Syed Mohammad Yassin bin Haji Syed Anayatullah Shah.

Dalam ucapan alu-aluannya antara lain menerangkan karnival bertujuan untuk mempelbagaikan aktiviti Islamik yang menjurus ke arah mendukung hasrat Kebawah Duli Yang Maha Mulia Paduka Seri Baginda Sultan dan Yang Di-Pertuan Negara Brunei Darussalam untuk menjadikan Brunei Darussalam sebagai sebuah Negara Zikir.

"Ia juga sebagai platform untuk orang ramai mendekati dan belajar ilmu keagamaan dengan lebih menarik melalui aktiviti yang telah tersedia serta memberi ruang dan peluang kepada usahawan untuk berniaga pada karnival yang InsyaaAllah akan menarik kunjungan ramai orang," jelasnya.

Tetamu kehormat kemudian dialu-alukan bagi mengunjungi

Spesies burung baharu berjaya dikesan

Siaran Akhbar dan Foto : Universiti Brunei Darussalam

TUNGKU, Jumaat, 27 Januari - Spesies burung baharu yang sukar difahami telah dapat dikesan di Negara Brunei Darussalam berhampiran Pusat Kajian Luar Kuala Belalong dan Ulu-Ulu Resort di Ulu Temburong.

Burung itu adalah Spectacled Flowerpecker dengan bulatan putih di sekitar mata hitamnya, walaupun Spectacled Flowerpecker telah dikesan dan digambar beberapa kali oleh Ornithologists di tempat lain di Borneo, terutamanya di Lembah Danum di Sabah, namun belum pernah dikumpul untuk kajian saintifik.

Burung itu mungkin endemik ke Borneo dan pakar kanopi itu jarang dilihat dan susah dikesan.

Institut Biodiversiti dan Penyelidikan Alam Sekitar (IBER) di Universiti Brunei Darussalam (UBD) bercadang untuk menangkap dan mengumpul kajian saintifik beberapa individu daripada spesies baharu dan memberikan nama saintifik.

Mengetuai saintis bagi kajian cadangan ialah calon PhD Hanyrol Ahmad Sah dari UBD, yang mana beliau akan dibantu oleh Mahdi Hussainmiya, yang juga telah mendapati burung tersebut terdapat di Daerah Belait, dan diselia oleh Profesor Ulmar Grafe.

Sekiranya ini berjaya dikumpul, Spectacled Flowerpecker akan menjadi burung endemik baharu

yang pertama secara rasmi dikatalog untuk Borneo dalam lebih 100 tahun.

Gambaran dari Ulu Temburong akan menarik banyak ahli ilmu burung dari seluruh dunia untuk melawat Negara Brunei Darussalam untuk melihat burung endemik Borneo tersebut yang jarang ditemui, ia mampu menggalakkan negara ini menjadi sebagai destinasi pelancongan bernilai tinggi.

Untuk maklumat lanjut mengenai projek ini, sila hubungi newflowerpecker@gmail.com.



SPECTACLED Flowerpecker telah dikesan dan digambar beberapa kali oleh Ornithologists di tempat lain di Borneo, terutamanya di Lembah Danum di Sabah, belum pernah dikumpul untuk kajian saintifik.

vendor-vendor yang terlibat dalam meraikan karnival.

Karnival tersebut lebih fokus pada barang jualan yang berunsurkan pakaian-pakaian khas untuk Muslimin serta Muslimah yang merupakan peluang bagi usahawan-usahawan tempatan dan luar negara untuk memasarkan produk-produk juga

jenama mereka di negara ini.

BattleProMMS telah mengendalikan pelbagai acara yang berlainan tema juga aktiviti-aktiviti bagi menolong usahawan-usahawan tempatan sejak tahun 2014 untuk memajukan peniaga-peniaga dan memajukan ekonomi negara.